
Concept verslag PRT d.d. 8 april 2024 

Aanwezige leden: de heren Polman (voorzitter), Van der Velde (Provincie), Weststrate (Borsele), 

Louws (Middelburg), Both (Reimerswaal), Van Merrienboer (Terneuzen), Jansen op de Haar 

(Kapelle), Tuk (Veere) Bertijn (Vlissingen), Hageman (Hulst) en Kapteijns (COA) en de dames 

Veldhuizen (Goes), Meeuwisse (Noord-Beveland), Van Oostenbrugge (Sluis), Vermue (namens VZG), 

Sijbers (Tholen), Van Veldhoven (min VenJ). 

Ambtelijke ondersteuning: de heren Bakker, Olivier en Vullings en de dames De Jonge en De Vries. 

 

 

1. Opening 

a. Agenda (bijgevoegd) 

b. Verslag PRT d.d. 11 januari 2024 (bijgevoegd) 

c. Mededelingen 

 

- Agenda en verslag worden vastgesteld. 

- PRT besluit om van de PRT vergaderingen de besluiten met een korte toelichting te 

notuleren en deze, nadat ze in de volgende vergadering door de PRT zijn vastgesteld, 

openbaar te maken via de website ‘opvanginzeeland.nl’. 
- Stand van zaken visie nieuwkomersonderwijs: 

Vanuit het onderwijsveld in Zeeland is men gekomen tot een visie op het 

nieuwkomersonderwijs dat aansluit op het primair onderwijs en waarop het middelbaar 

beroepsonderwijs kan aansluiten. Het uitgangspunt is dat er nieuwkomersonderwijs (ISK) 

wordt gegeven in iedere Zeeuwse sub-regio. Bestuurlijk wordt de visie in OZO verband 

gepresenteerd op 16 mei a.s. Vooruitlopend op de uitvoering van de nieuwe visie wordt in 

Goes op 6 mei a.s. gestart met ISK onderwijs voor de alleenstaande minderjarige 

asielzoekers uit Goes en later ook voor die van Veere. 

- Terugkoppeling bestuurlijk overleg met directeur Regie Migratieketen: 

Het bestuurlijk overleg vond voor de tweede keer plaats. Omdat veel zaken bij elkaar komen 

op het gebied van opvang, huisvesting en voorzieningen is het belangrijk met elkaar van 

gedachten te wisselen over hoe je elkaar kan versterken en hoe je de onderlinge 

samenwerking kan bevorderen. Hiervoor wordt uitdrukkelijk gekeken naar het ‘model’ Wind 

in de zeilen. Bij dit project zaten ambtenaren van betrokken ministeries fysiek in Zeeland om 

samen met Zeeuwse ambtenaren te werken aan de totstandkoming van een 

compensatiepakket. Vanuit VenJ wordt naar de mogelijkheden gekeken om dit binnen het 

vluchtelingendossier ook zo te organiseren. 

Daarnaast is afgesproken dat er een IND loket in Zeeland komt en dat dit loket zo breed 

mogelijk wordt ingezet. Ten aanzien van problemen met betrekking tot voorzieningen (zoals 

vervoer, levering nuts voorzieningen, onderwijs e.d.) moet steeds maatwerk worden 

geleverd. Voor de bekostiging van de uitvoering van de Spreidingswet door de regio’s heeft 

het ministerie geld gevraagd ten laste van de Rijksbegroting. 

 

 

 

 



2. Inkomende en uitgaande stukken 

a. Ingekomen brief van staatssecretaris Van den Burg aan cvdK d.d. 24 februari 2024 

inzake benodigde aanvullende opvangcapaciteit op korte termijn (bijgevoegd). 

b. Uitgaande brief van cvdK aan staatssecretaris Van den Burg d.d. 23 februari 2024 

inzake antwoord vanuit Zeeland op verzoek aanvullende opvangcapaciteit op korte 

termijn (bijgevoegd). 

 

- De brieven worden voor kennisgeving aangenomen en inhoudelijk meegenomen bij de 

bespreking van agendapunt 3. 

- De mail die COA stuurde aan de commissarissen van de Koning en de voorzitters van de 

Veiligheidsregio’s naar aanleiding van de Kamerbrief Actuele situatie asielketen en 

Oekraïense ontheemden, zal naar de leden van de PRT worden gestuurd.  

 

3. Zeeuwse opvang 

 

a. Stand van zaken opvang asielzoekers 

b. Korte termijn actielijnen opvang asielzoekers 

c. Opvang Oekraïense ontheemden 

d. Zeeuwse plannen 2025/2026 (Spreidingswet) 

 

- Momenteel worden er ruim 1.700 asielzoekers opgevangen in Zeeland. Dit is meer dan de 

opgave per 1 januari 2024 (1.429), maar minder dan de opgave voor de Spreidingswet 

(2.109). De stand van zaken wordt voor kennisgeving aangenomen. 

- Naast de focus op de Spreidingswet is er een acute vraag voor de korte termijn. Deze richt 

zich momenteel op het uitplaatsen van statushouders in hotels. N.a.v. hiervan ontstaat 

discussie over huisvesting van statushouders en het tekort aan woningen voor één persoon. 

Afgesproken wordt om per sub-regio onder voorzitterschap van de gedeputeerde in gesprek 

te gaan met de daar actief zijnde woningbouwcorporaties over toewijzing (bijvoorbeeld 

meerdere alleenstaanden achter één voordeur) en over het realiseren van flexwoningen 

voor alleenstaanden en het aanpassen (splitsen) van het huidige woningaanbod. 

- De bezetting in Zeeland van de opvanglocaties voor Oekraïense ontheemden is iets gedaald 

waardoor er weer een klein beetje ruimte is om bedden aan te bieden wanneer daar vraag 

naar is. Aan de inspanningsverplichting voldoen de Zeeuwse gemeenten nog niet. Deze 

inspanningsverplichting wordt verder verhoogd. Er komt daarom meer druk op deze 

inspanningsverplichting. Het is van belang de verschillende opgaven in onderlinge 

samenhang te benaderen en te kijken welke vorm van opvang het beste bij welke gemeente 

past. Ambtelijk volgt op korte termijn een bijeenkomst over de verschillende opgaven en de 

mogelijkheid tot uitruil. De uitkomsten van deze bijeenkomst worden betrokken in een te 

maken procesplan en worden aan de PRT voorgelegd. 

- De staatssecretaris heeft aangegeven dat er meer ruimte komt om een businesscase voor 

opvang van Oekraïense ontheemden rond te krijgen. Samenwerking met COA behoort tot de 

mogelijkheden. Zo kan de gebruiksduur worden opgerekt. Gemeenten worden opgeroepen 

met voorstellen te komen.  

- Opgave Spreidingswet: Zeeuwse gemeenten zijn op koers om de opgave van de 

Spreidingswet te halen. Sinds de komst van de Spreidingswet oriënteren verschillende 

gemeenten zich op concrete locaties. Afgesproken wordt om per sub-regio invulling te geven 

aan de taakstelling en daar waar het lastig is of waar men tegen problemen aanloopt, dat 



aan te geven zodat we elkaar kunnen helpen. De indicatieve verdeling is het uitgangspunt, 

maar er moet daarnaast worden gekeken naar de mogelijkheden binnen de verschillende 

regio’s (aanwezige voorzieningen, draagvlak enzovoort). Aan de kerngroep asiel wordt 

gevraagd met een procesplan te komen hoe uiterlijk in de PRT vergadering van 16 

september te komen tot een sluitend voorstel voor de verdeling van de asielopgave over de 

Zeeuwse gemeenten inclusief benodigde uitruil met andere opgaven.  

 

 

4. Stand van zaken huisvesting statushouders  

a. Realisatie 2024-I 

b. Versnelling huisvesting door gebruik hotels of realisatie doorstroomlocaties. 

 

- De laatste jaren is de huisvesting van statushouders in Zeeland goed gegaan. Dit jaar zijn we 

echter begonnen met een achterstand. Deze achterstand loopt in deze eerste periode van 

2024 verder op. De uitdaging is erg groot. Ten aanzien van interbestuurlijk toezicht is 

afgesproken dat bij gesprekken in dit kader COA voortaan aansluit. Op deze manier houden 

we de lijnen kort. 

- Er worden gesprekken zoals besproken bij agendapunt 3 gevoerd met de 

woningbouwcorporaties. 

- Mogelijkheden om doorstroomlocaties te realiseren worden onderzocht. 

- Naar aanleiding van de acute problemen in de asielopvang worden de gemeenten 

opgeroepen alles te blijven doen om de doorstroming te bevorderen en daar waar mogelijk 

gebruik te maken van de HAR regeling en mensen in hotels te plaatsen. 

 

5. W.v.t.t.k. 

 

- Afgesproken wordt dat communicatie voortaan een vast agendapunt wordt op de agenda 

van de vergaderingen van de PRT. De beantwoording van persvragen wordt ambtelijk 

voorbereid en afgestemd alvorens ze worden voorgelegd aan de woordvoerder van de PRT.  

- Via publicatie van het verslag van de PRT wordt voortaan actief gecommuniceerd. Ook het 

procesplan wat betreft de Spreidingswet, kan op dezelfde manier actief naar buiten worden 

gebracht. 

 


